

MONOCHORDVS.

Bei Gruter heißt es S. 173: Symphonia, Symphonicus, Monochorius. Ueber das letzte Wort sagt Ropp II 559: 'Neque usitatum est vocabulum neque respondet literis notae. *Monocordylos* quidem legere licet; sed de musica hoc Collectionis loco quum agatur, haud aptam esse interpretationem ipse fateor.

Monochordos placeret, si notae figuram mutare fas esset. Quid si *Monoclonos* legamus? *Ἀύλημα μονόκλονον* solius tibiae cantus est Iulio Polluci (4. 9)'. Ropp hätte nur nicht an dem Gruterschen Schriftbilde festhalten sollen, was allerdings die Bestandtheile MC(d)OL. enthält: meine sämtlichen Hdss. bieten die Elemente MC(d)OR. dar mit folgenden Lesarten in dem Interpretamente: Monochorus C, Monochorius Gu, Monodorus L 93, Mono^{ch}orus L 94. Also wird Monochordus herzustellen sein.

Köln.

Wilh. Schmitz.